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PROTOKOLL 

Ombudsmøte Sunnmør skyttersamlag søndag 9. desember 2018 
 

Årsmøtet ble holdt på skytterhuset i Langevåg.  

Møtet ble startet med 1 minutts stillhet for Knut Frøysa som døde i høst.  

1. Innkalling. Godkjent. 
 

2. Saksliste. Godkjent. 
Ombud, totalt 25:  
- Engesetdal/Skodje   6  
- Sunnylven   5  
- Langevåg   5  
- Aalesund   4  
- Ørskog   3 
- Stranda   1 
- Hildre og Brattvåg  1 

 
3. Valg av møteleder. Ola Vangen. 

 
4. Valg av protokollfører. Beate Hjellen. 

 
5. Representanter til å skrive under protokoll. Ivar Fivelstad og Are Hestetun. 

 
6. Årsmelding styret. Årsmeldinga ble opplest av leder Ola Vangen. Godkjent. 

 
7. Årsmelding fra Ungdomsutvalget. Årsmeldinga ble opplest av Ola Vangen. Godkjent. 

 
8. Regnskap. Regnskapet ble gjennomgått av kasserer Helge H. Surdal.  

Kommentarer: Mye er ikke fakturert ennå fordi kasserer ikke har hatt tid, men det er tatt 
med i regnskapet (måtte prioritere å få regnskapet ferdig). Det er et betydelig underskudd, 
det skyldes i hovedsak et etterslep ifm pokaler og gravering for 10 år. Hadde det ikke vært for 
dette, så hadde det blitt overskudd. Ola har gjort en bra jobb for å få gode priser.  
Regnskapet ble godkjent. 

 
9. Revisjonsmelding. Revisjonsmeldingen ble opplest av Helge H. Surdal. Godkjent.  

 
10. Høringsnotat fra Organisasjonsutvalget i DFS. (Vedlegg 1) Det ble holdt en åpen diskusjon i 

forsamlingen. 
- 10.1  Skytterlagsnivået. 

Kommentarer/innspill fra salen:  
o Færre, mer effektive skytterlag 
o Trenger kanskje ikke å legge ned skytebaner, ett lag kan drifte flere anlegg? 
o Kravene til skytebaner blir større, er det god nok kvalitet på alle? 
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o Jegere er den største medlemsmassen og den største inntektskilden, så det er mange 
brukere av en bane selv om det ikke er så mange DFS-skyttere.  

o Lettere å drive rekruttering dersom man slår seg sammen. 
o Vanskelig materie det å slå sammen skytterlag, mye følelser også rundt det. Initiativ 

til sammenslåing må komme fra lag som er aktuelle, ikke bli tredd ned over dem.  

Konklusjon:  
Skytterlagene må selv se på om det egner seg å så seg sammen, det må komme innenfra, 
ikke ovenfra. Men DFS kan hjelpe til med å gjøre det attraktivt å slå seg sammen, og de 
kan oppfordre, men ikke pålegge.  

- 10.2 Samlagsnivået. 
Kommentarer/innspill fra salen: 
o Er samlaget utgått på dato, kan kretsen være neste nivå? 
o Blir det ekstra stor belastning for hvert styremedlem dersom samlagene blir større?  
o Kanskje to og to samlag kan slå seg sammen? 

Konklusjon: 
Samlaget slik det er nå har kanskje gått ut på dato. Men det store spørsmålet er hvor 
stort det bør være, og det er vi usikre på.  

- 10.3 Andre forhold knyttet til demokratiet, prosesser og funksjoner i sktl og 
samlag. 
Kommentarer/innspill fra salen: 
o Alle lag bør få like mange ombud, uavhengig av medlemsmassen, for å hindre at små 

lag blir overkjørt av større lag.  

Konklusjon:  

- 10.4 Spm om org. av landsdelskretser til sentralt nivå 
Kommentarer/innspill fra salen: 
o Ingen innspill.  

Konklusjon:  
Samlaget har ingen innspill til dette punktet.  

11. Utdeling av stipend 2018. 6000 kr utdelt slik:  
- Nora Sæterøy Høybakk, medalje på LS (750 kr) 
- Kristian Frøysadal Hauge, seier på LS (sølvfat + 2000 kr) 
- Martin Nykrem, 350-klubben (500 kr), 2 x medalje på LS (1500 kr) 
- Isak Frøysadal Hauge, medalje på LS (750 kr) 
- Ørjan Frøysadal Hauge, 350-klubben (500 kr) 

 
12. Pause m/ servering av gryterett. 

 
13. Statutt serieskyting. (Vedlegg 2). 

Kommentarer: Må spesifisere programmet – alle skyter 35-skuddsprogram gjeldende for sin 
klasse. Også de klassene som normalt bare skyter 25-skuddsprogram må skyte omgang.  
Navneforslag: «Serieskyting» består. Statutten ble vedtatt.  
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14.  Statutt «Hederspris». (Vedlegg 3). 
Kommentarer: Det er ikke bestemt HVA prisen skal være, men et synlig hedersbevis.  
NB! Det skal være en MULIGHET for å dele ut en hederspris, det betyr at det ikke 
nødvendigvis SKAL deles ut en hvert år. Statutten ble vedtatt.  
 

15. Forslag om å ta organisasjonsskytinga inn igjen på samlagsstevnet. (Vedlegg 4). 
Kommentarer: Alle kan skyte om medaljen, men de som ikke er kl 3-5 må skyte hele 
programmet. Forslaget ble nedstemt.  
 

16. Terminlista. (Eget dokument) 
Kommentarer:  
- H/B ønsket å flytte sitt miniatyrstevne for å ikke måtte arrangere alene. E/S arrangerer et 

ekstra stevne i stedet, så da blir det dobbeltstevne torsdag 14. til søndag 17. februar. 
Disse vil ikke telle med i miniatyrcupen siden finalene allerede er avviklet.  

- Sparebanken Møre Cup i mai: Ørskog kan ikke være en del av det, men kan hjelpe til. 
Langevåg kommer inn i stedet for. Det blir da i tillegg til stevnet de har i juni.  

- Vi manglet arrangør til samlagsstevne bane, men E/S tar det.  
- Styret finner en dato til seriefinale. 
- Ombudsmøtet blir søndag 8. desember. STED: Miniatyrbana på Stranda.  

 
17. Budsjett 2019. (Eget dokument) 

Kommentar: Helge må korrigere post 31.23 Egenandel ombudsmøte. Budsjett godkjent.  
 

18. Skyttartingsvalg 2019. (Eget dokument). 
Vi følger kretsen sin innstilling til skyttertingsvalget. Leder er valgt til å reise på 
skyttertinget. 
 

19. Valg 2019 
Styret 

 
Ola Vangen – På val, Leiar (1år) og styremedlem (2år) 
Ola Kåre Dybvik – På val, Nestleiar (1år) og styremedlem (2år) 
Helge H Surdal – På val som kasserar, ikkje medlem, Kasserar (1år) og styremedlem (1år) 
Kjell Oddvar Frøysa – Ikkje på val, Utdanningskontakt (1år) og styremedlem (1år) 
Gaute Aamlid – Ny, Styremedlem (2år) 
Bjørn Egil Larsen – Ikkje på val, Styremedlem (1år) 
 
Ottar Hauge – Ny, 1.vara (1år) 
Runar Stette – Ny, 2.vara (1år) 
Thor Aurdal – Ny, 3.vara (1år) 
 
Ungdomsutval 
 
Trine Ramsvik Stette – På val, Leiar (1år) og medlem (2år) 
Andreas Brungot Dybvik – Ikkje på val, Medlem (1år) 
Berit Elisabeth Dybvik – Ny, Medlem (2år) 
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IT-Kontakt (Veljast kvart år) 

Ronny Vedå 

 

Veteranutval 
 
Wilfried Kruger – Ny, Medlem (1 år) 
Lars Slyngstad – På val, Medlem (1år) 
Ottar Hauge – På val, Medlem (1år) 
 
Uttakskomitè 
 
Kåre Midthaug - Ny, Medlem (2år) 
Ivar Fivelstad – Ikkje på val, Medlem (1år) 
Beate Hjellen – Ikkje på val, Medlem (1år) 
 
Skifelt 
 
Ungdomsutval 
 
Banekontakt 
 
Ove Tomren 
 
Pressekontakt 
 
For samlaget – Christian H Lilleng 
For Sunnmørsposten – Helge Skurset 
 
Revisorer 
 
Inge R. Fivelstad – På val (2år) 
Runar K. Stette – Ikkje på val (1år) 
 
Valnemd 
 
Roger Vangen – Ikkje på val, Leiar (1år) 
Runar K. Stette – På val, Medlem (2år) 

 

 

Beate Hjellen 

 

Ivar Fivelstad      Are Hestetun 



5 
 

VEDLEGG 1: Høringsnotat fra organisasjonsutvalget i DFS:  

Det var høsten 2017 Norges skytterstyre satte ned Organisasjonsutvalget. Mandatet deres var: 
«Utvalget skal med mål om å sikre god aktivitet i henhold til Det frivillige Skyttervesen sin 
nye formålsparagraf, gjennomgå organiseringen fra skytterlag til og med sentralleddet. 
Utvalget skal også drøfte demokratiske prosesser, funksjoner og strukturer i alle ledd i 
organisasjonen. I arbeidet skal alle ledd i organisasjonen involveres. Utvalget gis frist til 1. 
februar 2020 med å framlegge sin endelige anbefaling for Norges Skytterstyre.» 

 

Høring sendt ut 

Organisasjonsutvalget ønsker i henhold til mandatet å involvere skytterlagene og 
skyttersamlagene. Derfor ble det i dag sendt ut et høringsnotat. 

–Det går veldig bra i Det frivillige Skyttervesen i dag, men samtidig er det viktig for en 
organisasjon å se hvordan man skal løse fremtiden på en best mulig måte og før vi eventuelt 
må, sier leder av utvalget, visepresident Heidi Skaug. 

Hun ber organisasjonen om å engasjere seg nå, slik at de har best mulig grunnlag for det 
videre arbeidet. 

–Jeg forventer at skytterlagene og samlagene tar høringen seriøst, og kommer med innspill. I 
utgangspunktet ønsker vi at disse tar utgangspunkt i sitt eget område, der de vet hvor skoen 
trykker. Vi nekter selvsagt ingen å heve blikket og komme med andre innspill, men håper alle 
bruker anledningen til å se hva som fungerer og ikke i sitt nærområde, fortsetter hun. 

Leder av Organisasjonsutvalget innrømmer at det er et omfattende og krevende arbeid 
utvalget har, som består av foruten henne: Trond Jære, Anne Ingeborg Sogn Øiom, Jørn 
Vedhugnes, Aril Strand og Aleksander Øren Heen. 

–Det er et selvpålagt utvalg, og det er veldig mye som passer inn under det mandatet vi har 
fått. Men samtidig må vi være forsiktig med å gjøre det så stort at vi ikke klarer å lande på 
noe. Målsettingen er å være ferdig konkludert i 2020, påpeker Heidi Skaug. 

 

Fire punkter 

I høringen til skytterlagene og skyttersamlagene ber de om at de tar stilling til fire konkrete 
punkter. 

–Vi ønsker at disse fire punktene skal bli sak på årsmøtene i skytterlagene og på 
ombudsmøtene i samlagene. Vi oppfordrer alle til å forberede saken godt. De bør innlede 
debatten ved å redegjøre for skytterlags- og samlagsstrukturen i eget nærområde, fortsetter 
hun. 

Skytterlagene oversender sine svar på høringen til eget samlag i høst og senest i løpet av 
november måned. Samlagene sender svar på de fire spørsmål samlet fra egne skytterlag og 
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eget samlag. Det er viktig at alle blir hørt, og om det i samlaget eller skytterlagene er ulike 
oppfatninger skal dette komme fram. 

 

Dette vil de ha svar på: 

1.Skytterlagsnivået 

I Det frivillige Skyttervesen er det ca. 845 skytterlag spredt over hele landet. Ca. 750 utendørs 
skytebaner og ca. 500 innendørs skytebaner driftes av skytterlagene. 

Organisasjonsutvalget er opptatt av at skytterlagene drøfter eget nærområde, det vil si 
skytterlagsstrukturen i egen kommune og/eller i samlaget. 

Spørsmål angående skytterlag 

Hva mener dere om den skytterlagsstruktur som er i din kommune/ditt samlag?  Er det for 
mange, passelig eller for få skytterlag? Hva bør eventuelt gjøres?  

Utdyp innspillene. 

 

2.Samlagsnivået 

Norge er inndelt i 48 skyttersamlag. Samlagene ble opprinnelig dannet på bakgrunn av 
militære regimentsinndelinger tidlig på 1900-tallet. På det meste har det vært 51 
skyttersamlag. Skyttersamlagene er svært ulike av størrelse, og samstemmer i liten grad med 
andre regionstrukturer ellers i samfunnet.   

Utvalget ønsker en tilbakemelding på om dagens samlagsstruktur er hensiktsmessig eller om 
det bør gjøres endringer. Som for skytterlagsnivået er vi opptatt av at det enkelte samlag 
drøfter situasjonen i sitt nærområde, med tilstøtende samlag.   

Spørsmål angående samlag: 

Hva synes dere om den geografiske størrelsen på eget samlag? Bør samlagene i større grad 
samsvare med andre regionstrukturer, eksempelvis fylkesgrenser? 

Utdyp innspillene. 

 

3.Andre forhold knyttet til demokratiet, prosesser og funksjoner i skytterlag og samlag  

Utvalget viser til Skytterbokas punkt 1.500 og 1.600 angående Standardlover for 
Skyttersamlag og Skytterlag. Det vil i høringen være anledning til å komme med innspill til 
eventuelle endringer i disse lovene, ettersom det i mandatet legges opp til en drøfting av de 
«demokratiske prosesser, funksjoner og strukturer i alle ledd i organisasjonen». 
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Dette kan eksempelvis gjelde reglement for årsmøtet i skytterlag og ombudsmøtene i 
samlagene. Herunder regler for representasjon fra skytterlagene til ombudsmøtene eller 
alderskrav for styresammensetninger. Eventuelt andre forhold.  

Spørsmål angående andre forhold i skytterlag/samlag 

Er det andre forhold ved organiseringen av prosesser, funksjoner og demokrati i 
skytterlagene/samlagene dere har innspill til? 

Utdyp innspillene. 

 

4.Spørsmål om organisering av landsdelskretser til sentralt nivå 

DFS er inndelt i 9 landsdelskretser (Skytterboka kapittel 3) og 5 landsdeler (benyttes til turnus 
for Landsskytterstevnet og ved valg til sentrale verv). Sørlandet og Nord-Norge krets er lik 
landsdelskretsen, mens Østlandet, Midt-Norge og Vestlandet landsdeler er inndelt i 2 eller 3 
landsdelskretser. 

Sentralt er det Norges Skytterstyre som leder DFS gjennom året. Norges Skytterstyre består 
av ett medlem fra hver av de 5 landsdeler i tillegg til President, leder i DFSU og Sjef 
Heimevernet. Skyttertinget, som er DFS’ høyeste myndighet, møtes årlig og består av de 48 
samlagslederne og Norges Skytterstyres 8 medlemmer. DFS har videre to faste sentrale 
utvalg, DFSU (Ungdomsutvalget) og Feltutvalget som består av ett medlem fra hver av de 5 
landsdeler. Skytterkontoret i Oslo er DFS’ administrasjon og ledes av generalsekretæren.  

Spørsmål angående landsdelskretser og sentralt nivå 

Er det forhold ved organiseringen av landsdelskretser og/eller sentralt nivå dere har innspill 
til? 

Utdyp innspillene. 
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VEDLEGG 2: Forslag til statutt for serieskyting 

Ombodsmøtet i fjor ga styret i oppdrag og sjå på og utarbeide forslag til statutt for 
serieskytinga. Det har aldri vore noko statuttar for denne skytinga. Styret har fått inn fleire 
signal på at dagens serieskyting er på veg ut. Styret har derfor vore nøyd til å tenkje nytt. 
Nokre forslag har komen inn frå enkeltpersonar sjølv, og vi har også diskutert dette på 
leiarmøtet som var i september.  

Forslag til statutt: 
Serieskytinga blir skote som ei korrespondanse skyting. Det blir kjørt 3 innleiande rundar og 
ei finalerunde til slutt. Skyttarlaga skyt skytinga på si eiga heimebane og sender resultata, i eit 
rekneark, inn til samlaget på e-post. Kvar runde går over to veke slik at laga sjølv kan tilpasse 
og velje kva dag dei skal skyte skytinga. Finaleskytinga skjer på ein helgedag i slutten på 
sesongen, på ei terminfesta bane. Laga som har delteke på skytinga får velje ut sine fire 
skyttarar som skal få representere laget i finala. 

RESULTATSERVICE 
Samlaget trekk ut og sett opp resultata pr. runde etter innsendte lister. Lagoppsettet på laga 
består av to skyttarar frå 100m uansett klasse og to skyttarar frå 200m uansett klasse. 

Døme 1: Ein rekrutt skyttar og ein V65 skyttar og to klasse 4 skyttarar 
Døme 2: Ein skyttar i junior skyttar og ein skyttar i klasse eldre rekrutt og ein 3.klasse skyttar 
og ein 5.klasse skyttar 

INNSKOT 

Innskotet pr. skyttarlag som deltek på korrespondanse skytinga betalar 500kr. 

PREMIERING 

Plakett til vinnarlaget.  

Hensikt og fordelar med denne type skyting: 

Her er det ein fordel å vere mange på treninga. Dei beste skyttarane blir trekt ut, av samlaget, 
etter kvar runde. Jo fleire som skyt, jo større sjans for høge resultat. Laga har her moglegheit 
til å jobbe meir for det interne miljøet og kan bygge opp denne skytinga sjølv med f.eks. 
treningspokalar eller anna.  

Kanskje det burde kallast noko anna enn «Serieskyting»? Dette kan vere opp til ombodsmøtet 
å bestemme. 
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VEDLEGG 3: Statuttar Heiderspris Sunnmør Skyttarsamlag  

 

Statuttar for utdeling av heiderspris i Sunnmør Skyttarsamlag: 
Samlagstyret har moglegheit til å dele ut ein heiderspris i året, til ein person eller ei gruppe 
som styret meina fortenar det. Det er ikkje opent for skyttarlag eller enkeltpersonar til å sende 
inn forslag til prisvinnarar.  

 

Det er satt ned nokre punkt på kva som må oppfyllast for å kunne få tildelt denne 
heidersprisen: 
-  Det må gjelde noko på samlagsnivå og ikkje berre skyttarlagsnivå 

-  Sportsleg intern prestasjon/prestasjonar 

-  Sportsleg lagvis prestasjon/prestasjonar 

-  Verv/utvalg 

-  Spesiell/ekstraordinær handling 

-  DFS relatert 
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VEDLEGG 4: Forslag om å legge skyting om Den norske Skyttarmedalja inn 
igjen i samlagsstemne bane 
 
Til ombodsmøtet i 2017 var det komen inn eit forslag frå skyttarlag om å ta 
organisasjonsskytinga ut av samlagsstemne bane og heller legge det til ei eiga skyting. 
 
Følgjande ordlyd blei vedtatt: 
Organisasjonsmedalje skytinga for Sunnmøre Skyttarsamlag blir å dele i to kretsar, «innom 
fjorden» og «utom fjorden». Skytinga blir halde på kveldstid og skal terminfestast. 
Skytinga vert halde i Engesetdal og Sykkylven i partalsår, og i Ålesund og Sunnylven i 
oddetalsår.Skyttarane stend fritt til å velge kvar dei vil skyte. 
 
Antall skyttarar som skaut denne skytinga i år var 10 stk. 8 skyttarar på Engesetdal/Skodje si 
bane og 2 skyttarar på Sykkylven si bane. Dette er ein del mindre enn kva det kan bli på eit 
samlagsstemne. Det er berre snakk om ein ekstra prøveskotsrunde (1min) og ein omgang 
(75sek) som skal til for å få med denne skytinga på dette stemnet. 
 
For å få vekk problemetmed at junior og V55 skyttarar også skal få skyte så kan arrangøren 
legge inn forberedelsar på forhand. F.eks. at ved open påmelding så reserverar arrangørlaget 
f.eks. 4 skiver i siste laget som er til junior og V55 og passar på at junior og V55 som skal 
skyte stemnet skyt si innleiande skyting før dette laget og informerar om dette i innbydinga til 
stemnet.  
 
Eit anna eksempel er at ved lukka påmelding så legg arrangørlaget opp til ledige skiver på 
siste laget på 200m til skyttarane som vil skyte og kan kontrollere dette sjølv. 
Styret meina det er vanskeleg å sjå at antall juniorar og V55-skyttarar som vil skyte 
organisasjonsskytinga vil auke veldig mykje dei kommande åra etter mengda med skyttarar 
frå tidlegare år og at det i år berre var ein junior og ingen V55-skyttarar som skaut 
organisasjon. 
 
Også når det gjeld gjennomføringa av skytinga og å lage til resultatlister så er ikkje dette 
noko stort problem for skyttarlag med Kongsberg anlegg eller MegaLink anlegg. 
 
Styret fremmar følgjande forslag til ombodsmøtet: 
«Skytinga om Den norske Skyttarmedalja blir lagt inn igjen i programmet til samlagsstemne 
bane frå om med 2019.» 


